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PLAŻA STOGI – URZĄDZAMY KURORT 

WARSZTATY PROJEKTOWE Z MIESZKAŃCAMI 

RAPORT 

 

 

 

Spis treści: 

1) Przedmiot warsztatów i ich kontekst 

2) Spotkania, uczestnicy, terminy i forma warsztatów 

3) Główne zagadnienia dotyczące wejścia na plażę na Stogach poruszane na warsztatach  

4) Analiza sytuacji dzisiejszej i wizja przyszłości wejścia na plażę według uczestników 

warsztatów – propozycje rozwiązań  

 

 

1) Przedmiot warsztatów i ich kontekst 

Warsztaty projektowe Plaża Stogi – Urządzamy Kurort zrealizowane zostały przez Biuro 

Architekta Miasta Gdańska. Miały one na celu określenie potrzeb mieszkańców dotyczących głównego 

wejścia na plażę w dzielnicy Stogi, a w szczególności formy architektonicznej i funkcjonalności na terenie 

dzierżawionym na cele usługowe, w tym gastronomiczne. Wyniki spotkań z mieszkańcami mają posłużyć 

określeniu warunków konkursu na koncepcję zagospodarowania terenu wejścia na plażę, a następnie 

warunków wieloletniej dzierżawy tego terenu.  

 

2) Spotkania, uczestnicy, terminy i forma warsztatów 

Uczestnicy, termin i miejsce 

Spotkania z mieszkańcami i mieszkankami odbyły się w formie trzech spotkań w następujących 

terminach i miejscach: 

- 10 czerwca 2021 – spotkanie wprowadzające do tematyki warsztatów (miejsce: SP 11, ul. Stryjewskiego 

28, Gdańsk Stogi), 

- 24 czerwca 2021 – spacer studialny (miejsce: wejście na plaże nr 26), 

- 8 lipca 2021 – prace koncepcyjne (miejsce: SP 11, ul. Stryjewskiego 28, Gdańsk Stogi).  



W spotkaniach brali udział w przeważającej liczbie mieszkańcy i mieszkanki Stogów oraz dzielnic 

ościennych, radni dzielnicowi i miejscy, a także społecznicy z gdańskich organizacji pozarządowych. W 

pierwszym i drugim spotkaniu wzięło udział około 40 osób (w każdym), natomiast w spotkaniu nr 3 

około 15 osób. Spotkania były promowane na stronie www.gdansk.pl, poprzez profil w mediach 

społecznościowych Architekta Miasta Gdańska, poprzez akcję plakatową w dzielnicy Stogi, a także 

mailing do organizacji pozarządowych, oraz lokalnych rad dzielnic.  

Pierwsze spotkanie miało na celu zarówno poinformowanie o planowanym harmonogramie 

działań, warunkach formalno-prawnych i planistycznych, ale także zainspirowanie uczestników do 

dyskusji o możliwych formach architektonicznych i funkcjonalnych nowo planowanego wejścia na plażę. 

Podczas spotkania uczestnicy mogli dowiedzieć się o dzisiejszych i planowanych warunkach dzierżawy 

terenu zarządzanego przez Gdański Ośrodek Sportu. Usłyszeli prelekcję dr Janusza Dargacza z Muzeum 

Gdańska na temat historii Kąpieliska Morskiego na Stogach. Dowiedzieli się także jakie uwarunkowania 

planistyczne określa Miejscowy Plan Zagospodarowania Przestrzennego dla omawianego terenu. Podczas 

spotkania mieszkańcy mogli obejrzeć prace i wysłuchać laureatów konkursu studenckiego. Prace 

studenckie stały się również inspiracją i przyczynkiem do dyskusji mieszkańców jaką formę 

architektoniczną w przyszłości powinno przyjąć wejście na plażę na Stogach.  

 

 

 

 

Kolejne spotkanie miało na celu wspólne obejrzenie terenu wejścia na plażę nr 26. Wraz z 

mieszkańcami odbyto ponad godzinny spacer studialny odkrywający ciekawe elementy architektoniczne, 

pozostałości historyczne, jednocześnie wskazując zasoby miejsca, a także obszary wymagające 

bezwzględnej zmiany, przebudowy lub renowacji. Spacer stał się przyczynkiem do zredefiniowania granic 

obszaru objętego dzierżawą.  

http://www.gdansk.pl/


 

 

 

Trzecie spotkanie rozpoczęło się od dyskusji na temat obszaru dzierżawy, w której wszystkie 

strony zgodziły się co do nieznacznego rozszerzenia przestrzeni pod przyszłą działalność, ze względu na 

funkcjonalność terenu. Pozostała część spotkania miała formę warsztatową i w jej trakcie skupiono się na 

pracy koncepcyjnej dotyczącej różnych wymiarów funkcjonowania wejścia na plażę na Stogach. Niniejszy 

raport dotyczyć będzie wniosków zebranych podczas wszystkich spotkań, ale przedyskutowanych w 

formie warsztatowej na ostatnim spotkaniu.  

 

 

  

 

 



Agenda warsztatów 

Warsztaty przeprowadzone zostały według następującej agendy: 

1. Przywitanie, zasady spotkania i dyskusji – moderator Przemysław Kluz (5 min) 

2. Podsumowanie spaceru studialnego – prof. Piotr Lorens, Architekt Miasta Gdańska (10 min) 

3. Omówienie obszaru dzierżawy – dr inż. arch. Paulina Borysewicz (20 min) 

4. Wprowadzenie do pracy warsztatowej w grupach – moderator Przemysław Kluz (5 min) 

5. Prace koncepcyjne w grupach (50 min) 

6. Podsumowanie prac w grupach na forum – moderatorzy (10 min) 

7. Pytania i komentarze uczestników na forum (15 min) 

Podsumowanie i przypomnienie dalszego harmonogramu prac (10 min 

Warsztaty przeprowadzone zostały przez niezależnego konsultanta – Przemysława Kluza. 

 

Forma warsztatów 

Przyjętą formą warsztatów konsultacyjnych była konwencja „World Cafe”. 

Pracę nad celami warsztatów zaplanowano w ramach trzech obszarów tematycznych (w nawiasie 

moderatorzy/rki obszarów):  

1. Użytkownik (kto korzysta, a kto mógłby korzystać) (Przemysław Kluz) 

2. Styl (architektura i funkcjonalność) – (Paulina Borysewicz) 

3. Sezonowość (zmiany związane z sezonem i biznes) – (Piotr Lorens) 

Z powodu mniejszej od planowanej liczby uczestników i uczestniczek połączono wcześniej przyjęte 

trzy obszary w dwa. Część zagadnień obszaru trzeciego związanych z biznesem dodano do grupy 

„Użytkownik”, a część związaną ze zmianą funkcjonalności w zależności od sezonu do grupy „Styl”. 

Ostatecznie uczestników i uczestniczki podzielono na dwie grupy po ok. 8 osób. Praca warsztatowa 

odbywała się w dwóch obszarach tematycznych w sesjach po 22 minut. Przeprowadzono dwie sesje, 

dzięki czemu uczestnicy mogli wziąć udział w dyskusji przy obu stolikach. Przy każdym z nich znajdował 

się moderator/ka prowadzący dyskusję, zapewniając równy dostęp do wolnej wypowiedzi wszystkim 

uczestnikom oraz dbając o odpowiednią dynamikę pracy grupy. Po 22-minutowej sesji, grupy uczestników 

zmieniały obszar tematyczny przenosząc się do innego stolika. Na początku kolejnych sesji uczestnicy 

mieli okazję wysłuchać krótkiej relacji moderatora/ki z pracy poprzednich grupy, a następnie 

kontynuować rozmowę, podejmując kolejne ważne wątki w danym obszarze. Po przeprowadzeniu dwóch 

sesji, moderatorzy krótko podsumowali pracę wszystkich grup na forum. Po podsumowaniu uczestnicy 

mieli okazję na dodatkowe pytania i komentarze ze zwróceniem uwagi na to, co z ich perspektywy jest 

najważniejsze dla przyszłości wejścia na plażę na Stogach.  

 

 

 

 



3) Główne zagadnienia dotyczące wejścia na plażę na Stogach poruszane na warsztatach  

Podczas spotkań roboczych z interesariuszami procesu, wskazano na wiele zagadnień i obszarów 

tematycznych istotnych dla właściwego określenia miedzy innymi stylu architektonicznego, estetyki, 

funkcjonalności, a także wizji rozwoju tej części dzielnicy Stogi. Analiza zagadnień pozwoliła na 

wyodrębnienie trzech obszarów i szeregu pytań mających wspomóc pracę koncepcyjną z mieszkańcami w 

uzyskaniu ważnych odpowiedzi i punktów widzenia na temat teraźniejszego funkcjonowania i przyszłości 

wejścia na plażę na Stogach.  

Pytania te zostały pogrupowane w trzy obszary, które posłużyły jako materiał do moderowania 

dyskusji przy stolikach. 

 

Pytania pogrupowane tematycznie:  

UŻYTKOWNIK 

1) kto dzisiaj jest użytkownikiem plaży? 

- jakie możemy wyróżnić grupy? (np. wiek, status społeczny/ekonomiczny?, rodziny?) 

- skąd przyjeżdżają osoby na plażę – turysta gdański, czy z poza? (z jakich rejonów miasta/innych gmin?) 

- kiedy Państwo korzystają z plaży? Jak było w zeszłym sezonie? Czy korzystają Państwo z przestrzeni 

usługowych przy wejściu? 

2) czy użytkownik plaży to również użytkownik przestrzeni wejścia na plażę? 

- jakie użytkownicy mają zainteresowania? (sporty wodne, plażowanie? Co innego) 

3) w jaki sposób docierają na plażę?  

- samochodem, tramwajem, rowerem? 

4) Co chwalą użytkownicy, a co im się nie podoba? 

- jakie elementy stanowią największą atrakcję, a co jest odbierane najgorzej? 

5) kto mógłby, a dzisiaj nie przyjeżdża na plażę? co mogłoby go zachęcić? czy jest  to w osiągalne w 

najbliższych 5 latach? 

6) co jeszcze powinniśmy w tym temacie być powiedziane? Co pominęliśmy? 

 

STYL (estetyka – funkcjonalność) 

 

1) w jakim stylu powinno być zaprojektowane nowe wejście na plażę? 

- czy silne nawiązania do historii, czy nowoczesne? 

- dlaczego taki styl, a nie inny – czym jest to podyktowane? 

- jakie przykłady z innych plaż mogą być inspirujące dla rozwiązań na Stogach? 

- co powinno być motywem przewodnim? co architektura powinna podkreślać ze stogańskich zasobów? 

2) czy przestrzeni wspólnej powinny się odbywać imprezy plenerowe? 

- dla ilu osób? - czy jest potrzeba dużego placu?  

- koncerty? – kino pod chmurką? imprezy lokalne/dzielnicowe? 



- czy powinien być to raczej rynek, czy przestrzeń z dużą ilością zieleni? (kwestia zadeptywania) 

3) jak architektura miejsca powinna odpowiadać na potrzeby użytkowników względem warunków 

pogodowych? 

- czy teren powinien być nasłoneczniony, czy zacieniony  np. do odpoczynku? – gdzie i dlaczego, dla 

kogo? 

- czy powinien być osłonięty przed wiatrem, deszczem? 

- czy powinny być przestrzenie niekomercyjne osłonięte przed deszczem/słońcem – np. miejsca siedzące 

pod zadaszeniem? 

4) czy miejsca atrakcyjne dla dzieci powinny znajdować się przy wejściu? 

- czy powinien być to plac zabaw? – w jakim stylu? Czy może inna forma atrakcji? 

- gdzie powinno się takie miejsce znajdować? – dlaczego tam, a nie gdzie indziej? 

- czy architektura powinna nawiązywać do historii, wiernie ją odtwarzać, czy wnosić coś nowego? 

5) co jeszcze powinniśmy w tym temacie być powiedziane? Co pominęliśmy? 

 

SEZONOWOŚĆ (pory roku i dnia a biznes) 

1) Ruch turystyczny dzisiaj 

- od czego zależy ruch turystyczny? 

- kiedy z kąpieliska i usług przy wejściu korzystają mieszkańcy Stogów i Gdańska? 

- jakich porach dnia, porach roku (miesiącach) dzisiaj działa plaża? 

- czy przestrzeń wejścia powinna działać dłużej? 

2) Generatory ruchu turystycznego/miejskiego – przyszłość 

- co mogłoby stanowić atrakcję dla użytkowników w niepopularnych okresach (porach 

dnia/porach roku), 

- co musiałoby się zmienić przy wejściu do plaży w kontekście „martwego okresu” – czego 

brakuje? 

3) Czy plaża na Stogach ma coś oryginalnego/unikalnego co mogłoby być bardziej promowane? wokół 

czego można zbudować pozytywny PR i wizję? 

- dlaczego taka forma byłaby atrakcyjna? – co z tego miałby biznes?  

- jakie są kluczowe deficyty w usługach, które odblokowane mogłyby być kołem zamachowym 

dla rozwoju ruchu użytkowników poza sezonem? 

- czy przyciągnie to nowe grupy użytkowników, dotychczas nieobecnych na plaży (przy wejściu)? 

- czy można wykorzystać już działające, małe grupy poza sezonem? Np. morsów? Co jeszcze 

mogłoby przyciągnąć innych do tej formy wypoczynku? 

4) czego potrzebuje biznes, aby działać w niepopularnych okresach? 

- jacy użytkownicy przychodzą poza sezonem? 

- jakich usług im brakuje?  

- co można nowego zaproponować w mniej atrakcyjnych okresach? 



5) co jeszcze powinniśmy w tym temacie być powiedziane? Co pominęliśmy? 

 

 

 

4) Główne zagadnienia dotyczące wejścia na plażę na Stogach poruszane na warsztatach  

 

W trakcie pracy warsztatowej we wszystkich dyskutowanych obszarach tematycznych wskazano 

szereg uwag na temat dzisiejszego stanu funkcjonalnego i architektonicznego wejścia na plażę, jak i wizji 

rozwoju tej przestrzeni w przyszłości. Sformułowano również wiele propozycji – zarówno ogólnych jak i 

szczegółowych, zarówno w zakresie przebudowy miejsca jak i zmiany sposobu działania, mającego wpływ 

na społeczny aspekt funkcjonowania miejsca. Część opinii i propozycji podzielana była przez wszystkich 

lub większość uczestniczących w warsztatach mieszkańców, niektóre zgłaszane były indywidualnie. 

Niniejsze podsumowanie jest próbą powiązania i pogrupowania postulatów pojawiających się najczęściej i 

występujących w wielu obszarach jednocześnie. Niemniej jednak podstawą opracowania są szczegółowe 

raporty z warsztatów w wyszczególnionych obszarach tematycznych spisane i opracowane przez 

moderatorów. 

 

UŻYTKOWNIK I SEZONOWOŚĆ 

 

Dzisiejszy turysta – raczej lokalny i plażowy 

Dzisiejszy użytkownicy wejścia na plażę to według uczestników warsztatów przede wszystkim mieszkańcy 

Wyspy Portowej (Stogi, Przeróbka, Krakowiec, Górki Zachodnie), a następnie mieszkańcy południowych 

zarówno starych, takich jak Orunia, czy Olszynka, jak i nowszych, w tym Chełm, Górna Orunia, 

Łostowice, Ujeścisko, a następnie pozostałych dzielnic Gdańska. Podkreślono, że wydaje się, że z miejsca 

korzystają turyści o „mniejszym budżecie”, oraz z pobliskich kampingów i pól namiotowych. Wskazano 

również, że miejsca usługowe, głównie gastronomia, przy wejściu na plażę nr 26 służy turystom z całego 

pasa plaży od portu do Górek Zachodnich. W związku z tym część uczestników twierdziła, że również 



turyści z większymi możliwościami budżetowymi korzystają z tej plaży, ale nie zawsze mają możliwość 

skorzystania z usługi o jakości jakiej by oczekiwali. Podkreślono, że w analizowanym obszarze znajduje się 

jedyna plaża nudystów w Trójmieście. Według uczestników warto potraktować ten fakt jako zasób 

lokalnej plaży i analizowanej przestrzeni. 

 

Turysta w rozwoju – sportowy i szukający bliskości natury i zdrowego trybu życia 

Podczas dyskusji wskazano, że rozwojową grupą użytkowników wejścia na plażę na Stogach są osoby 

uprawiające sport ceniące sobie bliskość natury. To rowerzyści, wielbiciele nordic walking, biegacze, 

którzy przebywają w okolicy nie tylko dla plażowania i często niemal we wszystkich porach roku.  

 

Turysta przyszłości? – pozasezonowy, nowe miejsce? – zdrowe jedzenie i szeroka oferta 

Zastanawiając się nad przyszłym profilem użytkownika wejścia na plażę uczestnicy i uczestniczki dyskusji 

wskazywały z jednej strony osoby szukające miejsca na uprawianie sportów i ceniących bliskość natury, i 

zdrowy styl życia. Z drugiej strony takie, które mogą przyjeżdżać o każdej porze roku do hotelu na 

konferencje, wyjazdy integracyjne, kilkudniowe warsztaty. Wskazywano, że dla stworzenia przyjaznego 

miejsca dla tego typu aktywności potrzebny jest niewielki hotel w analizowanym miejscu. Dla obu grup 

potrzebne są również miejsca odznaczające się wyższą jakością zarówno w zakresie estetyki, jak i oferty 

np. gastronomicznej. Wskazywano, że dzisiaj brakuje oferty dla osób poszukujących restauracji ze zdrową 

żywnością, a oferta raczej ogranicza się do przysłowiowej „ryby z frytkami i piwem”.  

Podkreślano również, że aby przyciągnąć klienta poza sezonem potrzebne jest poszerzenie oferty 

usług. Wskazano, że nie chodzi jedynie o gastronomię. Wartościowym rozszerzeniem byłaby również 

oferta dla szerszej grupy morsów i osób towarzyszących – jak sauny, mały basen hotelowy i inne formy 

rekreacji cenne poza ciepłymi miesiącami.  

 

Lokalne Zasoby – natura i dobry dojazd  

Zastanawiając się na tym co jest największym zasobem omawianego miejsca na Stogach, mieszkańcy 

bezsprzecznie wskazywali walory natury. Wymieniano widok na piękne wydmy i fakt, że stogańska plaża 

jest najszerszą w Trójmieście. Ogromnym walorem przyciągającym turystów są pobliskie rezerwaty 

przyrody – dzikie ptactwo i zwierzyna. Nie bez znaczenia jest również fakt, że bliskość pętli tramwajowej 

na Stogach umożliwia dojazd wprost pod samą plażę, a poza sezonem i miejsca parkingowe dla 

samochodów są dużym ułatwieniem. Analizując atrakcje istniejące i możliwe do wykreowania wymieniano 

między innymi możliwość ekspozycji wraków statków, a także organizację wydarzeń opartych o tworzenie 

rzeźb z piasku.  

 

Atrakcja i magnes dla nowych użytkowników poza sezonem 

W grupie omawiającej kwestię sezonowości pojawił się postulat umiejscowienia atrakcji przyciągającej 

nowych użytkowników i klientów w okresie zimowym. Zaproponowano, aby na dzierżawionej przestrzeni 



umożliwić lokalizację lodowiska. Upatrywano w tym szansę na zbudowanie wokół tej atrakcji szeregu 

innych usług, zatrzymujących mieszkańców Gdańska i turystów w tym miejscu na dłużej.  

 

 

 

 

Kultura i lokalność 

Jednym z elementów, w którym mieszkanki i mieszkańcy widzieli potencjał podniesienia jakości i 

różnorodności usług – w szczególności dla lokalnych mieszkańców, ale i całego Gdańska, stały się 

wydarzenia kulturalne. Wiele głosów wskazywało, że przestrzeń umożliwiająca organizację małych 

koncertów, wernisaży malarskich i fotograficznych mogłaby zatrzymać użytkowników omawianej 

przestrzeni na dłużej przy wejściu do plaży. Upatrywano możliwość organizacji takich wydarzeń na sali 

połączonej z usługą gastronomiczną. Partnerem takich wydarzeń mogłyby się stać lokalne organizacje 

pozarządowe. Podkreślano również, że sala na ok. 200 osób umożliwiłaby zarówno organizację imprez 

kulturalnych, jak i imprez okolicznościowych, jak wesela, urodziny, stypy.  

Jednym z pomysłów było również wykorzystanie ruchu turystycznego do nowo powstającego Muzeum 

Westerplatte i zapraszanie gości do punktów gastronomicznych i rekreacyjnych przy wejściu na Plażę 

Stogi. 

 

Bezpieczeństwo i jakość 

W trakcie pracy nad obszarem „użytkownik” podkreślono, że warto zwrócić uwagę na kreowanie miejsca, 

które nie będzie przestrzenią na imprezy i działania osób skorych do zachowań ryzykownych, skłonnych 

do dewastacji, łamiących normy społeczne i obniżających poczucie bezpieczeństwa. Dlatego też 

projektowana przestrzeń społeczna, a także przyszłe działania podmiotów dzierżawiących, powinna 

uwzględnić ten istotny element.  

Podczas dyskusji pojawiły się również postulaty dotyczące warstwy organizacyjnej analizowanej 

przestrzeni. Zgłoszono między innymi potrzebę funkcjonowania punktu informacyjnego wraz z biurem 

rzeczy znalezionych, czy punktem, gdzie można zgłosić zagubienie się dziecka.  



STYL (estetyka – funkcjonalność) 

 

Styl nawiązujący do historii, lekki, naturalny i plażowy 

Podczas dyskusji mieszkańców i mieszkanek dużo czasu poświęcono architekturze i stylowi w jakim 

przestrzeń wejścia na plażę powinna być projektowana. Wskazano, że powinna nawiązywać do rozwiązań 

historycznych z przed wieku, ale nie powinna być wiernym odtwarzaniem, biorąc pod uwagę zmieniające 

się trendy, nowe wymogi techniczne i możliwości technologiczne. Zwracano uwagę na zachowanie 

osiowości starych założeń urbanistycznych w tej przestrzeni. Zastanawiano się nad kierunkami 

skandynawskiego minimalizmu spójnego z charakterem miejsca i potrzeb, ale także klasycznego 

modernizmu, czy modernizmu „mieszkaniowego”. Podkreślano potrzebę form prostych i stroniących od 

rozwiązań rustykalnych.  

 

 

Przyjazne przestrzenie dla ludzi – nie tylko komercyjne 

Podczas projektowania przestrzeni wejścia na plażę wielokrotnie zwracano uwagę na zapewnienie 

dostępności dla osób z ograniczoną sprawnością fizyczną. Dla uczestników był to ważny element dla 

przestrzeni od samego wejścia na plażę po dojście przez plażę do morza. Uwypuklono również potrzebę 

połączenia dychotomii, takich jak – zapewnienie zacienienia w skwarny dzień (nie tylko w przestrzeni 

komercyjnej), a jednocześnie tworzenia przestrzeni słonecznych w wietrzne dni – tzw. „placów 

słonecznych”, przyjaznych dla osób starszych i uwzględniających widoki na wydmy i otaczającą naturę.  

Podkreślano, że ważnym elementem przestrzeni jest przestrzeń nieformalna, często niekomercyjna,  

a jednocześnie przyjazna dla osób spotykających się w niej - np. z możliwością gier zespołowych.  

 

 

 

 



 

Mała architektura i naturalne trwałe materiały – nie dla „plastikowego kiczu” 

Mieszkanki i mieszkanki zwracali uwagę na szczegóły projektowanych rozwiązań, jak np. ławki z 

oparciami (ze względu na osoby starsze), wykonane z naturalnych i trwałych materiałów (a nie np. 

nagrzewającego się metalu). Ważnym elementem w dyskusji była likwidacja lub dobre zarządzanie  

przestrzeniami gdzie sprzedawany jest asortyment plażowy – tj. balony, plastikowe zabawki, tzw. 

„dmuchańce” itp. Wskazano, że powinny być w miarę możliwości ograniczone, a ewentualne stoiska 

wkomponowane w sposób spójny w nową przestrzeń publiczną.  

 

Detale – oznaczenia i roślinność   

Uczestnicy i uczestniczki podczas dyskusji o architekturze zwracali uwagę na detale zarówno w kontekście 

estetycznym jak i funkcjonalnym. Proponowano, aby zadbać o dobre oznaczenie wejścia na plażę, ale 

także dróg do niego prowadzących – w sposób atrakcyjny graficznie, ale uwzględniający również języki 

obce. Innym postulatem było zwrócenie uwagi na lokalną roślinność i zastosowanie jej w nowo 

projektowanej przestrzeni. Wymieniono miedzy innymi Rokitnik i Różę.  

 

Podsumowanie 

Proces dialogu z mieszkańcami i mieszkankami podczas trzech spotkań pokazał spójną i klarowną wizję 

analizowanej przestrzeni wejścia na plażę zarówno pod względem funkcjonalnym jak i architektonicznym.  

Widząc dzisiejszego użytkownika jako lokalnego, sezonowego i plażującego w ciepłe dni turystę, 

mieszkańcy szansę rozwoju miejsca upatrują w przyciągnięciu użytkowników poza sezonowych, 

skupionych na bliskości z naturą, celebrujących zdrowy i sportowy styl życia. Szukając swoistego magnesu 

budującego atrakcyjność miejsca proponowano małe przestrzenie hotelowe, poszerzenie wysokiej jakości  

usług związanych ze sportem, a także obiekty w rodzaju lodowiska otwieranego w sezonie zimowym. 

Podkreślono, że miejsce to może i powinno służyć lokalnej społeczności, a biznes po sezonie mógłby 

opierać się na usługach związanych z imprezami okolicznościowymi. Również w kontekście dzielnicowym 

widziano potencjał budowania oferty kulturalnej przy wejściu na plażę, szukając tu miejsca na koncerty, 

wernisaże i wystawy.  

Wokół takich cech mieszkanki i mieszkańcy chcieliby budować funkcjonalność wejścia na plażę na 

Stogach w przyszłości. Jednocześnie mając na uwadze niepodwarzalne walory plaży na Stogach i jej 

okolicy opierających się na dzikiej przyrodzie i pięknych krajobrazach w bliskości miasta. 

Styl architektoniczny według uczestniczek i uczestników warsztatów powinien nawiązywać do historii z 

uwzględnieniem współczesnych uwarunkowań. Zarysowano wizję lekkiej, naturalnej i plażowej 

architektury. Pozbawionej kiczowatej estetyki i działalności promującej taki typ usług. Zapewnienie  

komfortu przyszłych użytkowników upatrywano w tworzeniu przyjaznych przestrzeni publicznych 

uwzględniających potrzeby osób starszych i dbając o to aby nie były to tylko przestrzenie komercyjne. 



Zwrócono uwagę na wyzwania związane z zapewnieniem dostępności dla osób z ograniczoną 

sprawnością fizyczną. 

Wizja przestrzeni publicznej wejścia na plażę na Stogach zarysowano, jako miejsce lokalne i spokojne, szanujące 

potrzeby różnych grup odbiorców i elastycznie dopasowujące się do zmieniających się pór roku.  
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